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P  R  O  T  O  K  Ó  Ł         Nr XX/2012 

z  Sesji  Rady  Gminy  Z  w  i  e  r  z  y  n 

odbytej  w  dniu  25 kwietnia 2012 r. 
         

           Na 15 radnych na Sesji RG obecni byli wszyscy radni. 

Ponadto udział w Sesji RG wzięli : 

1. Eugeniusz Krzyżanowski – Wójt Gminy Zwierzyn 

2. Andrzej Wiśniewski – Sekretarz Gminy Zwierzyn 

3. Ligia Kowalczyk-Piątek – Skarbnik Gminy Zwierzyn 

4. Wiesława Kowalewska – Inspektor d/s budownictwa, gospodarki przestrzennej  w UG 

5. Mateusz Ostapiuk – Inspektor ds. zamówień publicznych i dróg w UG 

6. Ryszard Strugarek – Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych 

7. Jerzy Dąbrowski – Kierownik Inspektoratu Lubuskiego Zarządu Melioracji i Urządzeń 

Wodnych w Strzelcach Krajeńskich  

8. Joanna Bagińska – Prezes Stowarzyszenia „LGD Działaj z Nami”  

9. Marzena Kropp – Dyrektor Stowarzyszenia „LGD Działaj z Nami” 

10. Sołtysi wsi wg załączonej do protokołu listy obecności. 

 

Porządek obrad: 

 

1) Otwarcie XX zwyczajnej sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2)   Przedstawienie porządku obrad. 

3) Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4) Sprawozdanie Wójta Gminy Zwierzyn z działalności w okresie międzysesyjnym. 

5) Informacja Przewodniczącej Rady Gminy Zwierzyn o działaniach podejmowanych w 

okresie   międzysesyjnym. 

6) Informacja dotycząca możliwości przejęcia przedszkoli gminnych przez 

Stowarzyszenie „LGD Działaj z nami” z siedzibą w Świebodzinie. 

7) Ocena stanu dróg na terenie Gminy Zwierzyn. 

8) Stan melioracji na terenie Gminy Zwierzyn. 

9) Interpelacje i zapytania radnych. 

10) Interpelacje i zapytania sołtysów. 

11) Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) przyjęcia Statutu Celowego Związku Gmin SGO5, 

b) zmiany uchwały budżetowej na 2012r. 

12) Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych i sołtysów.  

13) Wolne wnioski i informacje. 

14) Zamknięcie XX zwyczajnej sesji Rady Gminy Zwierzyn. 

 

 

1. Otwarcie XX zwyczajnej sesji i stwierdzenie prawomocności obrad 

 

             Sesję Rady Gminy Zwierzyn o godzinie 10
05 

otworzyła Stefania Sierocińska 

przewodnicząca Rady Gminy Zwierzyn i stwierdziła, że na 15 radnych na sali obrad 

obecnych jest 14 radnych, nieobecny Mirosław Gniewczyński co wobec ustawowego składu 

Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych 

uchwał - listy obecności radnych oraz zaproszonych gości stanowią załączniki do protokołu.  

 

Następnie przewodnicząca powitała radnych oraz zaproszonych gości. 
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2. Przedstawienie porządku obrad 

 

           Przewodnicząca Rady Gminy Zwierzyn przedstawiła proponowany porządek obrad 

XX zwyczajnej sesji Rady Gminy Zwierzyn, zadając jednocześnie pytanie, czy są propozycje 

odnośnie dokonania zmian w proponowanym porządku obrad.  

 

Jacek Warchał przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej Rady Gminy Zwierzyn złożył wniosek o poszerzenie porządku obrad           

o uchwałę w sprawie uchwalenia regulaminu konkursu – „Najpiękniejsza posesja w Gminie 

Zwierzyn” 

 

Andrzej Wiśniewski sekretarz gminy złożył wniosek o poszerzenie porządku obrad o uchwałę 

w sprawie wyrażenia zgody na przejęcie na mienie gminne nieruchomości położonych w 

miejscowości Zwierzyn stanowiących działkę zabudowaną nr 115/7 o powierzchni 0,1472, 

oraz działkę niezabudowaną nr 115/2 o powierzchni 0,1535. 

 

Przewodnicząca zamknęła zgłaszanie wniosków w sprawie zmian w proponowanym 

porządku obrad. Następnie poinformowała, że wniosek w sprawie rozszerzenia porządku 

obrad o projekt uchwały złożony przez Jacka Warchała przewodniczącego Komisji 

Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej Rady Gminy Zwierzyn zostaje 

wpisany do porządku obrad do punktu 11 podpunkt c), natomiast wniosek Andrzeja 

Wiśniewskiego sekretarza gminy w sprawie rozszerzenia porządku obrad o projekt uchwały w 

sprawie wyrażenia zgody na przejęcie na mienie gminne nieruchomości położonych w 

miejscowości Zwierzyn stanowiących działkę zabudowaną nr 115/7 o powierzchni 0,1472, 

oraz działkę niezabudowaną nr 115/2 o powierzchni 0,1535, zostaje wpisany do punktu 11 

podpunkt d). Następnie poddała pod głosowanie zmieniony porządek obrad. 

„Za” zaproponowanym porządkiem obrad głosowało 14 radnych. Porządek obrad został 

przyjęty jednogłośnie.  

 

 

3. Przyjęcie protokołu z XIX sesji. 

 

             Radny Wojciech Rojek zgłosił wniosek dot. przyjęcia protokołu z XIX Sesji Rady 

Gminy Zwierzyn bez jego odczytywania. Innych wniosków w tej sprawie nie było. Wniosek 

radnego Wojciecha Rojek został przyjęty jednogłośnie.Głosowało 14 radnych. 

 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy Zwierzyn z działalności w okresie międzysesyjnym. 
 

             Eugeniusz Krzyżanowski wójt gminy przedstawił sprawozdanie z działalności w 

okresie międzysesyjnym (sprawozdanie w załączeniu do protokołu). 

 

Mirosław Gniewczyński Radny RG Zwierzyn przybył na salę obrad o godz. 10 
15

  

Stefania Sierocińska otworzyła dyskusję.  

 

Joanna Bagińska Prezes Stowarzyszenia „LGD Działaj z Nami” poinformowała, że 

przedsiębiorcom, których wnioski zostały odrzucone w ramach osi 4 - Zrównoważony rozwój 

obszarów zależnych od rybactwa, zawarty w Programie Operacyjnym "Zrównoważony 

rozwój sektora rybołówstwa i nadbrzeżnych obszarów rybackich 2007-2013" będą mogli 

skorzystać we wrześniu z możliwości złożenia wniosku do naszego Stowarzyszenia „LGD 

Działaj z Nami”. 

Przewodnicząca RG zamknęła dyskusję i punkt 4. 
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5. Informacja przewodniczącej Rady Gminy Zwierzyn o działaniach podejmowanych w 

okresie międzysesyjnym. 

 

            Stefania Sierocińska przewodnicząca RG przedstawiła informację o działaniach 

podjętych w okresie międzysesyjnym (informacja w załączeniu do protokołu). 

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG otworzyła dyskusję. Nikt nie zabrał głosu w 

dyskusji, wobec czego przewodnicząca RG zamknęła dyskusję i punkt 5. 

 

 

6. Informacja dotycząca możliwości przejęcia przedszkoli gminnych przez 

Stowarzyszenie „LGD Działaj z nami” z siedzibą w Świebodzinie. 

 

Joanna Bagińska Prezes Stowarzyszenia „LGD Działaj z Nami” poinformowała, że po 

dokonaniu wizji lokalnej pustego budynku po Caritasie oraz  obecnego przedszkola w 

Zwierzynie, wystąpiliśmy z propozycją przejęcia prowadzenia obecnego przedszkola i 

otwarcia drugiego przedszkola, w którym planujemy stworzyć nową 25 osobową grupę. 

Omówiła procedurę funkcjonowania w innych gminach przedszkola prowadzonego przez 

Stowarzyszenie. W pierwszej kolejności następuje całkowite zamknięcie przedszkoli, 

likwidacja jednostki np. z dniem 31 grudnia a od pierwszego stycznia powołane zostaną nowe 

przedszkola już pod szyldem Stowarzyszenia „LGD Działaj z Nami”. Funkcjonowanie 

przedszkoli począwszy od edukacji do doposażenia „spada” na Stowarzyszenie. Gmina 

dofinansowuje w wysokości 75 % średniego utrzymania dziecka w danej gminie. Teren przy 

budynku po Caritasie stanowi własność gminy i chcielibyśmy go zagospodarować w formie 

placu zabaw.  

We wrześniu będzie nabór z małych projektów i przez jakieś stowarzyszenie można by było 

złożyć wniosek na plac zabaw ogólnodostępny dla wszystkich mieszkańców. Chcielibyśmy 

zainwestować w edukację dzieci i młodzieży. Dużym plusem jest to iż jako stowarzyszenie 

dokonujemy rozliczeń każdego projektu z kwoty brutto. Przedstawiła osiągnięcia 

Stowarzyszenia m.in. realizują drugi projekt z EFS – u dla trzech świetlic społecznościowych 

w Świebodzinie z którego korzysta 38 dzieci. Prowadzone są różnego rodzaju zajęcia 

edukacyjne. Zajęcia są bezpłatne, trwają pół roku. Drugi projekt realizowany był w Gminie 

Otyń gdzie prowadzony jest kurs języka niemieckiego. Obecnie rozpoczęliśmy projekt: 

szkolenia dla mikroprzedsiębiorców, który będzie trwał 17 miesięcy. Od stycznia 

prowadzimy dwa punkty przedszkolne w Świebodzinie. O  przejęciu przedszkoli w Gminie 

Zwierzyn będziemy mogli szczegółowiej porozmawiać gdy będziemy znali koszt utrzymania 

takiego przedszkola.  

 

 Wójt Gminy Eugeniusz Krzyżanowski poinformował, że otrzymał informacje dot. 

utrzymania przedszkola, który wynosi  3 000 zł.  

 

 Radny Zdzisław Czajka zapytał czy w przypadku przejęcia przedszkoli przez 

Stowarzyszenie zwiększą się koszty rodziców.  

 

  Joanna Bagińska Prezes Stowarzyszenia „LGD Działaj z Nami” zapewniła, że koszt 

się nie zwiększy. Wszystko zostanie na tym samym poziomie.  

 

 Radny Zdzisław Czajka zapytał, co w przypadku przedszkoli integracyjnych. 

 



 

4 

 

 Joanna Bagińska Prezes Stowarzyszenia „LGD Działaj z Nami” stwierdziła, że jeśli by 

było takie zapotrzebowanie można utworzyć takie przedszkole.  Wiążą się z tym ogromne 

koszty z uwagi na dostosowanie odpowiednich warunków dla dzieci.  

 Radny Wojciech Rojek zapytał, jak długo będzie trwać opieka nad przedszkolami w 

Zwierzynie. 

 

 Joanna Bagińska Prezes Stowarzyszenia „LGD Działaj z Nami” stwierdziła, że chcą 

funkcjonować jak najdłużej. Chyba, że ze strony Gminy nie spodoba się z nami współpraca 

bądź odwrotnie.             

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG zamknęła dyskusję i punkt 6. 
 

 

7. Ocena stanu dróg na terenie Gminy Zwierzyn 

 

Ocenę stanu dróg na terenie Gminy Zwierzyn przedstawił radny Jacek Warchał poprzez 

odczytanie protokołu z wyjazdowego posiedzenia z dnia 18 kwietnia 2012r. Komisji 

Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej Rady Gminy Zwierzyn (protokół 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu).  

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG otworzyła dyskusję.  

 

Radny Zdzisław Czajka zapytał czy można zrobić numerację dróg na terenie naszej 

gminy. 

 

Wójt odpowiedział, że są to drogi wewnętrzne, mają numer w ewidencji gruntów, nie 

ma potrzeby tworzenia nowej numeracji.  

 

Janusz Lessnau stwierdził, że wyjazdowe posiedzenia Komisji Bezpieczeństwa 

Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej jak i odczytanie protokołu o potrzebach remontu 

dróg nie przynosi żadnych rezultatów w tym temacie.  

 

Radny Mirosław Gniewczyński stwierdził, że problem dróg gruntowych na terenie 

naszej gminy istnieje i będzie istniał. Podał przykład ubiegłorocznego remontu dróg na 

których dokonano podniesienia tłuczniem i gruzem a dzisiaj te drogi wymagają ponownego 

remontu. Przy budżecie jakim mamy na remont dróg gruntowych, bardzo ciężko jest je 

utrzymać w dobrym stanie z uwagi na ich długość wynoszącą ok. 200 km. Ujemnym 

czynnikiem jest również wysoki poziom wód spowodowany brakiem konserwacji rowów 

szczegółowych.   

 

 Stefania Sierocińska przewodnicząca RG zasugerowała, że wykaz dróg sporządzonych 

przez Komisję Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej będzie służyć 

Wójtowi do podejmowania dalszych decyzji w sprawie remontu dróg.  

 

 Jednocześnie złożyła gratulacje Wójtowi Gminy za zajęcie II miejsca w edycji 

Lubuszanin Roku. 

 

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG zamknęła dyskusję i punkt 7. 

 

8. Stan melioracji na terenie Gminy Zwierzyn 

 



 

5 

 

           Jerzy Dąbrowski Kierownik Inspektoratu Lubuskiego Zarządu Melioracji i Urządzeń 

Wodnych w Strzelcach Krajeńskich przedstawił informację na temat stanu melioracji na 

terenie Gminy Zwierzyn (informacja w załączeniu do protokołu). 

 

 Eugeniusz Krzyżanowski Wójt Gminy w kwestii uzupełnienia wypowiedzi 

poinformował, że w tym roku nie będziemy realizować Programu „Bezrobotni dla gospodarki 

wodnej 2012”. Złożyliśmy wniosek do PUP w Strzelcach Kraj. o zatrudnienie sześciu osób w 

ramach robót publicznych. Dzięki tym pracownikom postaramy się wyczyścić niektóre  rowy 

i kanały. Wniosek został rozpatrzony pozytywnie i od 16 kwietnia br. mamy zatrudnionych 6 

osób. Dwie osoby czyszczą rów szczegółowy przy Ośrodku Zdrowia a jedna osoba kanał 

Opaskowy od promu w stronę Górecka. W ubiegłym roku na całej długości został wykoszony 

wał na szerokości 15 m. W tym roku planuje się tą szerokość powiększyć o 10 m.   

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG zamknęła dyskusję i punkt 8. 

 

9. Interpelacje i wnioski radnych. 

 

       Stefania Sierocińska przewodnicząca RG poinformowała, że na salę obrad przybył 

Ryszard Strugarek Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych, który chętnie odpowie na pytania 

dotyczące dróg powiatowych na terenie gminy Zwierzyn.  

 

Radny Zdzisław Czajka wnioskował o remont ulicy Wojska Polskiego, która została 

zniszczona w wyniku ustanowienia na niej objazdu w okresie remontu Al. Wolności              

w Strzelcach Krajeńskich. 

 

Ryszard Strugarek – Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych odpowiadając na wniosek 

wyjaśnił, że stan dróg objazdowych między innymi Wojska Polskiego w Zwierzynie wynika 

w dużej mierze z oszczędnościowego wariantu przetargu, zastosowanego przez Zarząd Dróg 

Wojewódzkich podczas remontu Al. Wolności w Strzelcach Krajeńskich. Przetarg ten nie 

uwzględniał objazdów na dłuższy czas.  

Budżet jaki na ten rok posiadamy, pozwoli nam na terenie Gminy Zwierzyn dokonać remontu 

cząstkowego dróg powiatowych, poprzez bieżące remonty tj. łatane dużych, małych dziur          

i pęknięć. Na dzień dzisiejszy, takie prace remontowe trwają na terenie gminy Zwierzyn.  

Planuje się zrobić te najpilniejsze drogi odcinkami, poprzez położenie dywanika np.              

w miejscowości Błotno. Jedocześnie poinformował, że w wyniku reorganizacji Zarząd Dróg 

Powiatowych funkcjonuje do 30 czerwca br. osoba Ryszarda Strugarka będzie dalej zarządzać 

drogami w referacie w Starostwie Powiatowym. ZDP jest w trakcie podpisywania umowy w 

ramach Szwajcarsko-Polskiego Programu Współpracy – bezpieczeństwo na drogach. Powiat 

nasz, został zakwalifikowany jako jeden z powiatów w województwie. Na pierwszym miejscu 

pod względem bezpieczeństwa na drogach. Wysokość środków z tego programu to milion 

złotych, który zostanie przeznaczony nie na remont dróg, ale na elementy bezpieczeństwa. 

Pieniądze zostaną rozdysponowane w zależności od procentowego udziału dróg powiatowych 

na terenie gminy. W ramach tego porozumienia planujemy na terenie gminy rozwiązać 

problem skrzyżowania ul. Wojska Polskiego z ul. Strzelecką. Są dwie propozycje. Jedna z 

propozycji to wykonanie wysepki zwalniającej z uwzględnieniem bezpiecznego przejścia dla 

pieszych a druga to wyłożenie przy Ośrodku Zdrowia w Zwierzynie na skrzyżowaniu 

dywanika wraz z elementami uspokojenia ruchu (przejście dla pieszych, tarka zwalniająca). 

Ulica Wojska Polskiego jest uwzględniona w tym projekcie z uwagi na największy ruch. 

Droga spełnia odpowiednie  warunki ze względu na szerokość jezdni oraz spełnia normę 

europejską. 

Radny Zdzisław Czajka zapytał o remont drogi w Sarbiewie.  
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Ryszard Strugarek – Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych odpowiedział, że na chwilę 

obecną nie ma środków na ten cel. 

 

Jadwiga Przybyszewska sołtys sołectwa Błotno zapytała, czy przewiduje się remont drogi 

powiatowej w Błotnie. 

 

Ryszard Strugarek – Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych stwierdził, że droga w Błonie 

może być wykonana tylko za pomocą remontu cząstkowego. Wyjaśnił, że droga w Błotnie, 

droga w Sarbiewie, były wpisane w planie do remontu, lecz Zarząd Powiatu zadecydował, że 

priorytetem jest droga w Gardzku. 

 

Janusz Lessnau sołtys sołectwa Górecko stwierdził, że obecnie na drodze w Górecku są 

łatane duże dziury a małe są pozostawiane. Stwierdził, że z uwagi na ilość małych dziur 

wykonawca nie będzie wstanie ich załatać. Zapytał, czy planuje się pozyskać dofinansowanie 

na drogę Górecko – Zwierzyn. 

 

Ryszard Strugarek – Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych stwierdził, że jest wiele 

możliwości, projektów na pozyskanie środków unijnych. W przypadku tej drogi należałoby 

podjąć działania mające na celu wpisanie drogi powiatowej Górecko-Zwierzyn do 

Wielkoletniego Planu Inwestycyjnego. 

 

Radna Renata Wąsik zapytała czy zostanie naprawiony odcinek drogi w Gościmcu przy 

cmentarzu komunalnym. 

 

Ryszard Strugarek – Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych odpowiadając na zapytanie 

wyjaśnił,  że jeśli zostaną oszczędności to wówczas zostanie zlecone załatanie dziur. 

 

Andrzej Wiśniewski Sekretarz Gminy poinformował, że zwróciliśmy do PKP z zapytaniem 

o wznowienie ruchu kolejowego na bocznicy Strzelce –Zwierzyn. W momencie otrzymania 

odpowiedzi zostanie złożony wniosek do ZDP o zmianę organizacji ruchu na ul. Kościelnej i 

ul. Wojska Polskiego.  

 

Ryszard Strugarek – Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych odpowiedział, że z informacji, 

jakie posiada bocznica Strzelce –Zwierzyn jest zawieszona do odwołania. 

 

Andrzej Wiśniewski Sekretarz Gminy wskazał zły stan drogi przy przejeździe na bocznicy 

w Zwierzynie przy posesji Państwa Góra. Droga stwarza zagrożenie zwłaszcza dla 

samochodów o dużym tonażu problem niejednokrotne był zgłaszany przez radnych. W złym 

stanie również jest droga Górki Noteckie – Przyłęg. My ze swojej strony monitujemy remont 

przejazdów kolejowych na terenie naszej gminy. Zadał pytanie czy ZDP również robi coś w 

tym kierunku. 

 

Ryszard Strugarek – Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych zapewnił, że ze strony ZDP 

czynione są starania w kierunku naprawy przejazdów kolejowych.   

Sołtys wsi Zwierzyn Stanisław Grabski zapytał czy będzie robiony chodnik na ul. Wojska 

Polskiego. 

 

Ryszard Strugarek – Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych nie planujemy takiego 

remontu, nie mamy środków finansowych na położenie nowego chodnika.  

 

Wójt Eugeniusz Krzyżanowski poinformował, że w związku z ostatnim przeglądem w 

Przysiece pod względem bezpieczeństwa w którym wziął udział Starosta w ramach realizacji 
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programu szwajcarsko - polskiego, poprosił o zgłaszanie potrzeb mieszkańców, które można 

jeszcze zgłosić do realizacji. Wzięliśmy na swoje barki remont drogi powiatowej w Górkach 

Noteckich koło posesji B. Bezgębluk, poprosił o wzięcie to pod uwagę i w związku z tym 

zwiększyć ilość remontów dróg  powiatowych.  

 

Radna Maria Rachańska zapytała czy można by było coś zrobić w sprawie przejazdu 

kolejowego koło posesji państwa Góra, z roku na rok droga coraz bardziej zapada się, obecnie 

jest z złym stanie, stwarza ona duże zagrożenie dla bezpieczeństwa ruchu drogowego. 

 

Ryszard Strugarek – Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych stwierdził że, brak środków 

finansowych uniemożliwia obecnie dokonania remontu tego przejazdu.  

 

Radny Mirosław Gniewczyński stwierdził, że z wypowiedzi Dyrektora wynika, iż metody 

remontu dróg na terenie naszej gminy polepszą na pewno w jakiś sposób sytuację dróg. 

Wskazał, że droga Górki Noteckie – Przyłęg jest w złym stanie, wjazd do Górek Noteckich 

również wymaga remontu. Wprowadzanie przez ZDP oznakowania drogowego w postaci 

droga w złym stanie technicznym czy ograniczenie tonażu tylko teoretycznie poprawia 

bezpieczeństwo. Wnioskował o rozwiązanie  problemu odwodnienia ulic w Górkach 

Noteckich. 

 

Ryszard Strugarek – Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych odpowiadając na wniosek 

wyjaśnił, że  wprowadzenie oznakowania drogowego jest zabezpieczeniem dla ZDP. Problem 

odwodnienia,  wyprowadzenia wody nie jest na chwilę obecną do zrealizowania. Stwierdził, 

że problem odwodnień dopiero się zacznie. 

 

Wójt Eugeniusz Krzyżanowski nawiązując do wypowiedzi radnego Mirosława 

Gniewczyńskiego zapytał jak został rozwiązany problem wycinki drzew w Sarbiewie, drzewa 

powodują niszczenie nawierzchni przez warunki atmosferyczne stwarza to zagrożenie dla 

bezpieczeństwa ruchu drogowego.  

 

Ryszard Strugarek – Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych odpowiedział, że zezwolenia 

na wycinkę otrzymujemy na podstawie pisma Wojewody stwierdzające, że drzewa rosnące w 

pasie drogowym stwarzają zagrożenie, nie ma bezpiecznego pobocza i dlatego drzewa 

kwalifikują się do wycinki. Zwrócił uwagę na fakt, że wszystkie pieniądze zabezpieczone na 

zadrzewienia wydane zostały na gminę Zwierzyn a i tak problem został rozwiązany tylko 

częściowo.  

 

Stefania Sierocińska Przewodnicząca Rady podziękowała Dyrektorowi Zarządu Dróg 

Powiatowych Ryszardowi Strugarkowi za przybycie i za udzielenie wyczerpujących, 

szczerych odpowiedzi na pytania dotyczące dróg powiatowych.  

 

Radny Zdzisław Czajka wnioskował o niezbędne podjęcie działań przez Wójta i Komisję 

Oświaty w spawie: 

-  rozważenia istnienia Gimnazjum w Górkach Noteckich z uwagi na liczbę dzieci, 

ewentualnie przyjąć inne praktyczne rozwiązanie,  

- gmina Zwierzyn nie jest ciemnogrodem i dlatego należałoby: mniej mówić uczniom o ich 

prawach i przywilejach a więcej mówić o obowiązkach, zaniżających poziom kierować do 

szkół specjalnych, dotrzeć do rodziców i przypomnieć ich rolę, sprawdzić skuteczność 

realizowanych programów unijnych, zwiększyć liczbę próbnych egzaminów gimnazjalnych 

minimum do trzech, znaleźć sposób na „nietykalnych” nauczycieli, którzy utracili swoje 

powołanie a ich klasy uzyskują niskie noty (gratyfikacje, urlopy zdrowotne, przeniesienia do 

innych szkół na terenie gminy),  
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- wnioskował aby na sesjach RG uczestniczył dzielnicowy,  

- stwierdził, iż zgodnie z nowelizacją przepisów pomoc świadczona przez Caritas będzie 

ograniczona. 

 

Radny Tomasz Pajtel wskazał, na tragiczny stan przejazdu kolejowego bocznicy koło 

Eurovi. Stwierdził, że kiedy tor będzie wyłączony to wówczas nie mamy co liczyć na jego 

odbudowę.  

 

Radna Leokadia Leśniewska wnioskowała o remont Ośrodka Zdrowia w Gościmcu: 

- wymianę okien, założenie termostatów w pomieszczeniach, ocieplenie ścian od strony 

strychu. W okresie zimowym przy temp. poniżej -10
o
C w niektórych pomieszczeniach 

temperatura powietrza kształtuje się w granicach ok. 17 
o
C i niżej proporcjonalnie do temp. 

powietrza, 

-ocieplenie pomieszczeń piwnicznych poprzez wymianę okienek piwnicznych, 

- brak szuflady  na popiół do pieca c.o, 

- zużycie węgla ekogroszku (15-17 ton w sezonie)- warto spróbować zaoszczędzić (wniosek 

został złożony pisemnie).  

 

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG zamknęła dyskusję i punkt 9. 

 

  

10. Interpelacje i wnioski sołtysów 

 

Jadwiga Przybyszewska sołtys sołectwa Błotno zapytała czy na ten rok przewidywany jest 

remont dróg gruntowych w Błotnie.  

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG zamknęła punkt 10. Ogłosiła dziesięciominutową 

przerwę w obradach.  

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG o godz. 12
00

 wznowiła obrady.  

 

 

11. Podjęcie uchwał w sprawach. 

 

a) Przyjęcia Statutu Celowego Związku Gmin SGO5  

 

Andrzej Wiśniewski sekretarz gminy poinformował, że uchwała jest konsekwencją 

poprzedniej uchwały dotyczącej przystąpienia Gminy Zwierzyn do SGO5, aby związek mógł 

funkcjonować niezbędne jest przyjęcie jego Statutu. Wszystkie gminy wzięły udział                   

w opracowywaniu Statutu, został on sprawdzony przez prawników. Zgodnie z przepisami 

związek zaczyna swoją działalność z chwilą wejścia w życie Statutu.  

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG otworzyła dyskusję. 

Zadała pytanie, co w sytuacji  gdy związek w związku z prowadzoną swoją działalnością 

będzie ponosił straty, kto będzie współodpowiedzialny  za wynikłe straty roczne. 

 

Andrzej Wiśniewski sekretarz gminy wyjaśnił, że są wytyczne Ministerstwa stwierdzające, że 

związek musi funkcjonować na zasadzie zdrowej ekonomi, czyli każda działalność nie może 

być niedochodowa. Są dwie metody finansowania związków. Pierwsza polega na 

samofinansowaniu, gdzie związek będzie ustalał sobie opłaty na poziomie wystarczającym. 

Druga metoda polega na tym, że związek składa zapotrzebowanie do członków związku o 



 

9 

 

wysokości środków finansowania. Kadra kierownicza powinna tak ustalić koszty 

funkcjonowania aby było samofinansowanie.   

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca Rady Gminy Zwierzyn stwierdziła, że na sali obrad 

obecnych jest 15 radnych. Nikt nie zabrał głosu w dyskusji, wobec czego przewodnicząca RG 

zamknęła dyskusję i poddała projekt uchwały w sprawie przyjęcia Statutu Celowego Związku 

Gmin SGO5 pod głosowanie. Uchwała została przyjęta jednogłośnie. Za przyjęciem uchwały 

głosowało 15 radnych (Uchwała Nr XX/92/2012 w załączeniu do protokółu).  

 

 

a) zmiany uchwały budżetowej na 2012 rok 

 

Ligia Kowalczyk-Piątek skarbnik gminy zapoznała ze zmianami wprowadzonymi do projektu 

uchwały informując, że wprowadzone zostały zmiany dotyczące subwencji:  

- zmniejszony został udział w podatku dochodowym od osób fizycznych,  

- wprowadzono miękkie projekty: rajd rowerowy, zawody strażackie i zawody wędkarskie.  

Tomasz Pajtel przewodniczący komisji ekonomicznej i rozwoju gospodarczego, odczytał 

opinię odnośnie projektu uchwały  w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2012 rok 

(opinia nr 81/2012 w załączeniu do protokołu). 

 

Radny Mirosław Gniewczyński zapytał, czy nie zasadnym rozwiązaniem byłoby zakupienie 

oprogramowania do prowadzenia ewidencji cmentarzy na terenie naszej gminy aniżeli 

wykonanie chodnika na cmentarzu w Zwierzynie. 

 

Sekretarz Gminy Andrzej Wiśniewski odpowiedział, że właściwym rozwiązaniem byłoby 

powrócenie do tematu i przekazanie zarządzanie cmentarzami zewnętrznej firmie. Obecnie 

jest prowadzona ewidencja taka, jaką wymaga ustawodawca. Prowadzenie aktualnej 

ewidencji przez pracowników jest niemożliwe. Stwierdził, że zakup oprogramowania nie jest 

priorytetem, wystarczyłaby  praca w Exelu.        

 

Sołtys sołectwa Zwierzyn Stanisław Grabski stwierdził, że nie jest za tym aby każde zadanie 

własne gminy zlecać innym podmiotom.  

 

Eugeniusz Krzyżanowski wójt gminy stwierdził, że z roku na rok to coraz więcej jest 

nakładanych zadań własnych na gminę. W przypadku gdyby jednemu pracownikowi 

powierzyć pieczę nad wszystkimi cmentarzami to trzeba by było liczyć się z tym że nie było 

by go w biurze  nie mógłby obsługiwać interesantów. 30 000 złotych chcemy przeznaczyć na 

wykonanie chodnika na cmentarzu w Zwierzynie. 

 

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG zamknęła dyskusję i poddała projekt uchwały              

w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2012 rok pod głosowanie. Uchwała została 

przyjęta jednogłośnie. Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych (Uchwała Nr 

XX/93/2012 w załączeniu do protokółu).  

 

 

b) Uchwalenia regulaminu konkursu – „Najpiękniejsza posesja w Gminie Zwierzyn” 

 

Radny Mirosław Gniewczyński  zapoznał z wprowadzonymi zmianami. Poinformował, że 

regulamin pozwala w miarę sprawnie i jawnie dokonać oceny. Zmodyfikowana została nazwa 

konkursu, poprzez usunięcie słów „najpiękniejsza zagroda”, dokonano zmian oceny 
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punktowej, skrócono okres wyłączenia z udziału w konkursie laureatów którzy zajęli 

pierwsze miejsce do dwóch lat. W związku z przyjęciem na dzisiejszej sesji omawianego 

regulaminu w tym roku termin zgłoszenia uczestnictwa w konkursie ustala się do 30 maja. 

Zmieniona została również karta zgłoszeniowa. Radny Mirosław Gniewczyński poprosił, 

Sołtysów o rozpropagowanie informacji o konkursie oraz zachęcanie mieszkańców do 

wzięcia udziału. 

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG otworzyła dyskusję. Nikt nie zabrał głosu                     

w dyskusji, wobec czego przewodnicząca RG zamknęła dyskusję i poddała projekt uchwały 

w sprawie uchwalenia regulaminu konkursu – „Najpiękniejsza posesja w Gminie Zwierzyn” 

pod głosowanie. Uchwała została przyjęta jednogłośnie. Za przyjęciem uchwały głosowało 15 

radnych (Uchwała Nr XX/94/2012 w załączeniu do protokółu). 

 

 

c) wyrażenia zgody na przejęcie na mienie gminne nieruchomości położonych w 

miejscowości Zwierzyn stanowiących działkę zabudowaną nr 115/7 o powierzchni 

0,1472, oraz działkę niezabudowaną nr 115/2 o powierzchni 0,1535. 

 

Sekretarz Gminy Andrzej Wiśniewski poinformował, że wielokrotnie deklarowano z naszej 

strony wolę przejęcia od PKP dworca kolejowego stacji Strzelce Krajeńskie Wschód. Dopiero 

po podziale geodezyjnym wiemy, co możemy przejąć. Z rozmów z Dyrektorem wynika, że 

Warszawa chciałaby podjąć temat przekazania nam budynku łącznie z cesją 

odszkodowawczą, jeżeli sprawcy zostaną skazani. Jeśli, udałoby się przejąć ten budynek to         

w pierwszej kolejności należałoby wykonać kapitalny remont z zachowaniem funkcji 

przewozowych. Nasz budżet ogranicza nas, środki finansowe chcielibyśmy pozyskać                   

z zewnątrz np. projekty unijne. Jest wiele pomysłów związanych z tym budynkiem m.in.  

mieszkania socjalne, posterunek policji, biblioteka gminna wszystko będzie zależało od tego 

czy PKP nam przekaże budynek oraz od wysokości posiadanych środków finansowych.  

 

Wójt Gminy Eugeniusz Krzyżanowski uzupełniając wypowiedź stwierdził, że do 

zagospodarowania będziemy mieli dużą powierzchnię, obecnie trzy rodziny z rodzin 

poszkodowanych w katastrofie nie ma zapewnionych mieszkań. W momencie otrzymania 

pozytywnej opinii od Wojewódzkiego Inspektora Nadzoru Budowlanego będziemy mogli 

ruszyć z dokumentacją i remontem budynku.  

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG otworzyła dyskusję. Nikt nie zabrał głosu w 

dyskusji, wobec czego przewodnicząca RG zamknęła dyskusję i poddała projekt uchwały w 

sprawie wyrażenia zgody na przejęcie na mienie gminne nieruchomości położonych w 

miejscowości Zwierzyn stanowiących działkę zabudowaną nr 115/7 o powierzchni 0,1472, 

oraz działkę niezabudowaną nr 115/2 o powierzchni 0,1535 pod głosowanie. Uchwała została 

przyjęta jednogłośnie. Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych (Uchwała Nr 

XX/95/2012 w załączeniu do protokółu). 

 

 

 

14 .Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych i sołtysów. 

 

Wójt Gminy Eugeniusz Krzyżanowski udzielił odpowiedzi informując, że:  

 zmieniła się struktura organizacyjna Caritasu który podlega bezpośrednio Parafii 

w Zwierzynie. Z uwagi na duże koszty związane                                                        

z funkcjonowaniem i utrzymaniem pomieszczeń, Caritas przeniósł się do 

pomieszczenia na Plebanię. Zamówienie i przywiezienie żywności oraz jego 
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magazynowanie jest w gestii Caritasu. Nie możemy ingerować w działalność 

Caritasu,  

 

 będzie robionych kilka dróg ale tylko równiarką (bez tłucznia, gruzu). 

 

Andrzej Wiśniewski sekretarz gminy udzielił odpowiedzi na pozostałe zapytania informując, 

że: 

 były podejmowane rozważania organizacji ZPO w Górkach Noteckich. Obecnie w 

ZPO w Górkach Noteckich jest mała liczebność klas. Zastanawiamy się aby               

w przyszłym roku część uczniów ze szkoły podstawowej w Gościmcu, planowanych 

do przeniesienia do Gimnazjum w Zwierzynie  z Gościmca, mogło kontynuować 

naukę w Górkach Noteckich ażeby wskaźnik liczebności klas wyrównać na terenie 

Gminy, 

 osoba, która wypowiedziała się na temat naszej gminy jako gmina ciemnogrody, ta 

osoba nie dojrzała aby żyć na wsi. My, kompleksów nie powinniśmy mieć. 

Uczniowie powinni mieć  świadomość, że podstawowym prawem i obowiązkiem 

ucznia jest nauka, 

 w sprawie osób zaniżających poziom, że nie mamy w tym temacie żadnego wpływu są 

takie przepisy że musimy zagwarantować im naukę. Jeżeli, rodzic nie okazuje 

szacunku do nauczyciela, to nie ma co się dziwić, że dziecko również nie szanuje 

nauczyciela, 

 w związku z zwiększeniem liczby egzaminów próbnych w Gimnazjum, pomysł 

zostanie przekazany Dyrektorom szkół do przedyskutowania, 

 w tym roku wprowadzona została standaryzacja dotycząca kilka przedmiotów 

szkolnych, opracowany arkusz kalkulacyjny. Stawiane są trzy parametry dzięki 

którym zostaną wyliczone równe godziny, które każda z jednostek dostaje do 

zrealizowania. Próbujemy w ten sposób rozwiązać problem.  

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG zamknęła punkt 12. 

 

13. Wolne wnioski i informacje. 

 

Wójt Gminy Eugeniusz Krzyżanowski zasygnalizował i omówił temat najbliższych 

zamierzeń, dotyczących zamiany gruntów między Gminą Zwierzyn a Lasami Państwowymi. 

Przedstawił kilka koncepcji, zgodnie z którymi przejmowane miałyby być działki po byłej 

składnicy w Górkach Noteckich i w okolicy kopalni w Zwierzynie. W zamian Gmina 

przekaże działkę na Owczarkach i działkę znajdującą się w Górkach Noteckich w kierunku 

Przyłęgu.  

 

Radny Zdzisław Czajka  zaproponował żeby przejąć grunt na parking koło jeziora w 

Przysiece. 

 

Wójt Gminy Eugeniusz Krzyżanowski odpowiedział że te tereny nie wchodzą w rachubę.  

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej RG Zdzisław Czajka odczytał protokół                                 

z przeprowadzonej kontroli Zespołu Placówek Oświatowych w Górkach Noteckich z dnia            

19 kwietnia br.   

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG otworzyła dyskusję. Nikt nie zabrał głosu w 

dyskusji, wobec czego przewodnicząca RG zamknęła dyskusję i poddała protokół pod 

głosowanie. Protokół został przyjęty jednogłośnie. „Za” przyjęciem glosowało 15 radnych.  



 

12 

 

 

Sekretarz Gminy Andrzej Wiśniewski poinformował, że przed rozpoczęciem sesji każdy        

z sołtysów otrzymał pismo dotyczące utrzymania porządku i czystości na posesjach.                 

Poprosił sołtysów, aby dokonywali wręczeń pisma podpisanego przez Wójta, mieszkańcom 

których posesje są zaniedbane.  

  

Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska Edward Podsiadło przedstawił 

informację z posiedzenia komisji z dnia 24 kwietnia br. dotyczące realizacji dopłat 

obszarowych dla rolników, analizy stanu melioracji na terenie Gminy Zwierzyn i sytuacji 

rolnictwa w gminie Zwierzyn. 

 

Wójt Gminy Eugeniusz Krzyżanowski udzielił odpowiedzi na pytanie zadane na w/w 

posiedzeniu komisji dotyczące ilości gruntów z podziałem na poszczególne klasy (informacja 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu).  

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG otworzyła dyskusję. Nikt nie zabrał głosu w 

dyskusji, wobec czego przewodnicząca RG zamknęła dyskusję i poddała pod głosowanie 

informację przedstawioną przez Przewodniczącego Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska 

Edwarda Podsiadło. Informacja została przyjęta jednogłośnie. „Za” przyjęciem glosowało 15 

radnych.  

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca Rady Gminy Zwierzyn poinformowała, że: 

- 30 kwietnia 2012r. mija termin składania oświadczeń majątkowych przez radnych, 

- w miesiącu maju odbędzie się sesja absolutoryjna, dlatego dzisiaj wszystkim radnym 

rozdano sprawozdanie z realizacji budżetu za 2011 rok do wcześniejszego zapoznania 

się. Zaproponowała, aby 7 maja o godz. 16.00 odbyło się wspólne posiedzenie komisji 

w celu zaopiniowania sprawozdania z realizacji budżetu Gminy Zwierzyn za 2011 

rok, 

- wpłynęło do Rady Gminy zawiadomienie o wszczęciu postępowania nadzorczego 

dotyczącego Uchwały Nr XIX/89/2012 uchwalonej na ostatniej Sesji RG,  w sprawie 

wyrażenia zgody na nabycie przez Gminę Zwierzyn udziałów Przedsiębiorstwa 

Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością         

z siedzibą w Starym Kurowie. 

 

Sekretarz Gminy Andrzej Wiśniewski poinformował, że w dniu wczorajszym do Urzędu 

wpłynęło rozstrzygnięcie nadzorcze z Wydziału Nadzoru i Kontroli Lubuskiego Urzędu 

Wojewódzkiego  w Gorzowie stwierdzające nieważność w całości uchwały Nr XIX/89/2012 

Rady Gminy Zwierzyn z dnia 28 marca 2012 r. 

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca Rady Gminy Zwierzyn poinformowała, że od kolejnej 

Sesji Rady Gminy listy obecności znajdować się będą na stoliku obsługi Rady Gminy.  

 

14. Zamknięcie XX zwyczajnej Sesji Rady Gminy Zwierzyn. 

 

           Wobec wyczerpania tematów posiedzenia Przewodnicząca Rady Gminy Stefania 

Sierocińska o godzinie 13
45  

zamknęła obrady XX zwyczajnej Sesji Rady Gminy Zwierzyn.  

 

 

        Protokółowała:                                                         P r z e w o d n i c z y ł a:       

 Inspektor ds. rolnictwa                                       Przewodnicząca Rady Gminy Zwierzyn 

 

           Ewa Jeger                                                               Stefania Sierocińska 


